
Protokół Nr 2/2023 
Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Adamów 

z dnia 21 lutego 2023 r. 

Posiedzenie rozpoczęto o godz. 08°° a zakończono o godz ll40. 
Obecność komisji — lista obecności w załączeniu. 
/Zał. Prot Nr 1/ 

W posiedzeniu uczestniczyli: 

1. Pan Dariusz Szykuła 
2. Pani Bożena Skiba 
3. Pan Adam Walczak 
4. Pan Piotr Szmidt 
5. Pani Ewelina Droździel-Szykuła 
6. Pani Elżbieta Kłyż 
7. Pani Maria Sak 
8. Pani Magdalena Galant 
9. Pan Piotr Nogas 

- Wójt Gminy Adamów 
- Przewodniczący Rady Gminy Adamów 
- Z-ca Wójta Gminy Adamów 
- Sekretarz Gminy Adamów 
- Skarbnik Gminy Adamów 
- Kierownik Urzędu Stanu Cywilnego 
- Dyrektor Szkoły Podstawowej w Suchowoli 
- Pracownik Urzędu Gminy Adamów 
- Pracownik Urzędu Gminy Adamów 

Porządek posiedzenia: 

1. Otwarcie posiedzenia i stwierdzenie ąuorum, 
2. Przyjęcie porządku obrad, 
3. Kontrola w zakresie realizacji zobowiązań podatkowych za wodę i odprowadzanie ścieków 

oraz opłat za odpady komunalne za 2022 r., 
4. Dyskusja w sprawie udzielenia dotacji na budowę przydomowych oczyszczalni ścieków 

na terenie Gminy Adamów, 
5. Omówienie działań związanych ze wdrożeniem procesu zmian w planie zagospodarowania 

przestrzennego, 
6. Sprawy różne, 
7. Sporządzenie protokółu z posiedzenia, 

8. Zaniknięcie posiedzenia. 

Ad.l. Posiedzenie otworzył Mirosław Lewusz, powitał wszystkich obecnych na posiedzeniu 
Komisji i stwierdził następnie, że na stan 3 członków komisji, obecnych jest 2, co jest 
niezbędnym ąuorum do prawomocności obrad. 
/Zał nr 1. Lista obecności/ 

Ad.2. Przewodniczący przedstawił proponowany porządek posiedzenia. Komisja w głosowaniu 
jawnym jednogłośnie przyjęła porządek posiedzenia. 
Głosowanie: (za głosowało 3, przeciw 0, wstrzymało się 0) 
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Ad.3. Temat kontroli: Kontrola w zakresie realizacji zobowiązań podatkowych za wodę 
i odprowadzanie ścieków oraz opłat za odpady komunalne za 2022r. 
Przebieg kontroli: 
Informacji udzieliły: Agata Malicka, Aneta Zub, Magdalena Galant i Katarzyna Gontarz, 
ww. pracownicy Urzędu Gminy przedłożyli także sprawozdania z zakresu: „Realizacja 
poboru podatków od środków transportowych w 2022 roku". (Zał. nr 2) „Kanalizacja 2022 
rok" (Zał. nr 3) „Normowanie poboru i zużycia wody 2022 rok" (Zał. Nr 4) „Sprawozdanie 
opisowe opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi za 2022 rok" (Zał. Nr 5) 
„Sprawozdanie należności podatkowe od osób fizycznych" (Zał. Nr 6) „Realizacja poboru 
podatków od osób prawnych 2022 rok" (Zał. Nr 7). 
Komisja Rewizyjna Rady Gminy Adamów opiniuje, że wszelkie wyjaśnienia oraz powyższe 
sprawozdania zostały przedstawione rzetelnie i obrazowo. Komisja pozytywnie ocenia 
działania Urzędu w tym zakresie. 

Ad.4. Wójt Gminy Adamów - Dariusz Szykuła przedstawił informacje dotyczące procesu 
udzielenia dotacji do przydomowych oczyszczalni ścieków. Wskazał, że na terenie Gminy 
jest możliwość budowy dwóch rodzai oczyszczalni (gnilna i mechaniczno-biologiczna). 
Wójt zaznaczył również, że zmieniły się przepisy i obecnie zwiększono odległości od rzek 
i zbiorników wodnych, w których nie można budować oczyszczalni. Pracownik Urzędu 
Gminy Adamów - Pani Magdalena Galant podkreśliła, żc kilka osób, które złożyły wstępne 
deklaracje, wycofały swoje uczestnictwo z uwagi na powyższe przepisy. 
W toku prowadzonej dyskusji składano różne propozycje dotyczące wysokości dotacji oraz 
zapisów regulaminu. Wójt zaapelował, aby nie zajmować się problemami technicznymi tylko, 
pochylić się nad regulaminem i wysokością dotacji. Ostatecznie członkowie Komisji 
zarekomendowali, że wnioskodawca uzyska dotację w wysokości 10 000 zł bez względu 
na rodzaj budowanej oczyszczalni. Dotacja nie będzie pokrywała kosztów wymaganej prawem 
dokumentacji. 

Ad.5. Sekretarz Gminy Adamów - Piotr Szmidt poinformował radnych, że urbanista wstępnie 
wytypował działki, które w jego ocenie mają szansę zostać przekształcone. Sekretarz 
zaznaczył, iż z ponad tysiąca działek wyłoniono ok. stu. Urbanista argumentował 
tak dużą eliminację, przede wszystkim odległościami wnioskowanych działek od linii 
zabudowy i utwardzonych dróg dojazdowych. Podkreślił również, iż wnioskowane działki 
są położone niejednokrotnie na terenach zalewowych, czy też w terenach leśnych. Skarbnik 
Gminy poinformowała, że wskazania urbanisty nie są zupełnie wiążące. Zaznaczyła, że jest 
to tylko wstępna ocena i radni będą mieli również wpływ na dobór działek. 
Wójt zaproponował, że przed wglądem do map radni powinni określić jakimi kryteriami będą 
się kierować się przy wyborze działek. 

Po przeprowadzonej dyskusji Komisje Stałe Rady Gminy Adamów przyjęły następujące 
kryteria: 

1. Przy wyborze działek należy zachować linię zabudowy, 
2. Wyeliminować łąki i tereny zalewowe, 
3. Wykluczyć działki położone w znacznej odległości od mfrastruktury drogowej oraz 

mediów, 
4. Wyeliminować działki, które zostały już wcześniej odrzucone przez RDOŚ, 
5. Rozszerzenie zastosować w odniesieniu do działek już przekształconych. 

Radny Dariusz Sołtys nie zgodził się z punktami 1 i 3. 
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Ad.6. Dyrektor Szkoły Podstawowej w Suchowoli - Pani Maria Sak stwierdziła, że po 
pięcioletnich oszczędnościach nie jest już w stanie zmniejszyć liczby etatów. Dyrektor 
zaznaczyła, że subwencja oświatowa jest niska i rzeczywiście Gmina dużo dokłada do szkół. 
Jednocześnie zauważyła, że w Szkole Podstawowej w Suchowoli istnieje potrzeba 
zatrudnienia nauczyciela wspomagającego dla uczniów ze specjalnymi potrzebami 
edukacyjnymi w tym trudnymi zachowaniami. Dodała następnie, że w placówce 
oświatowej, w której jest dyrektorem, ok. 70 uczniów objętych jest pomocą psychologiczno-
pedagogiczną. Pani Sak zważyła, iż w punkcie przedszkolnym zastosowano także 
oszczędności w postaci, zatrudnienia tylko jednego nauczyciela wiodącego (powinno być 
dwóch) pozostałe godziny objęli nauczyciele w ramach nadgodzin. 
Wójt poinformował, że klub KS Argos w dniach 6-7 maja 2023 r. organizuje wyścig kolarski 
w ramach Pucharu Polski na terenie gminy Adamów. W związku z powyższym w tym 
terminie wystąpią utrudnienia w ruchu drogowym. 
Elżbieta Kłyż poinformowała o inicjatywie budowy ścieżki pieszo rowerowej Zamość 
-Tomaszów Lub, dodała następnie, że Gminy Adamów powinna przystąpić do Związku 
Powiatowo-Gminnego pod nazwą „Roztoczański Związek Powiatowo- Gminny", 
aby powyższa inicjatywa została zrealizowana. 
Po przeprowadzonej dyskusji i zapoznaniu się z projektami stosownych uchwał, oraz 
proponowanym statutem Komisja pozytywnie zaopiniowała przystąpienie Gminy Adamów 
do powyższego Związku oraz przygotowanie stosownych uchwał. 
Pan Piotr Nogas przekazał informacje na temat utylizacji odpadów przez firmę Ekler. 
Powyższy podmiot udzielił wyjaśnień dotyczących segregacji śmieci. Ekler poinformował, 
że ciężarówki firmy posiadają odpowiednio podzielone zasobniki i nie jest prawdą, 
że odpady nie są segregowane. 
Po przedstawionych wyjaśnieniach przez Pana Piotra Nogas - Inspektora, ds. gospodarki 
komunalnej i ochrony środowiska zdecydowano nie przystąpić do programu utylizacji foli 
rolniczej. Komisja pozytywnie zarekomendowała uczestnictwo Gminy w programach 
związanych ze zmianą eternitu z pokryć dachowych. 
Wójt - Dariusz Szykuła poinformował radnych, że taryfę opłat za wodę zatwierdza się raz 
na trzy lata. W związku z inflacją Wody Polskie umożliwiły skrócenie okresu 
obowiązywania obecnej taryfy i złożenia wniosku o zatwierdzenie nowej. 
Komisja pozytywnie zaopiniowała 10-procentowy wzrost dla nowej taryfy. 
Członkowie Komisji podjęli decyzję, aby w ramach Rządowego Programu Odbudowy 
Zabytków 2 procent wkładu ponieśli wnioskodawcy. 

Odczytano pismo Głównego Inspektora Nadzoru Budowlanego dotyczące obowiązku 
odśnieżania dachów, balkonów i usuwania nawisów lodowych oraz sopli. 
Po przedstawieniu pisma dotyczącego projektu ustawy dobrowolny ZUS 
dla przedsiębiorców Komisja rekomenduje rozpowszechnienie inicjatywy zbierania 
podpisów z poparciem przy pomocy strony głównej Gminy Adamów. 

Ad. 7. Sporządzenie protokółu z posiedzenia. 

Komisja sporządziła protokół z posiedzenia. 

Ad.8. Zamknięcie posiedzenia. 

Przewodniczący Komisji Pan Mirosław Lewusz w związku z wyczerpaniem porządku obrad 
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zamkną posiedzenie komisji. 

Na tym protokół zakończono i podpisano. 

Podpisy Komisji: 

3. 
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